
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő  Községi  Önkormányzat   Képviselő-testületének  Egészségügyi  és 
Környezetvédelmi  Bizottsága   2008. május 20-án     15.20 órai kezdettel  a  Polgármesteri 
Hivatal tanácstermében megtartott rendkívüli nyílt üléséről.

Jelen vannak:  Dr. Pácziné Félix Anna elnök, Borbás Elvira, Dzsupin Imréné, Bánné Veres 
Zsuzsanna tag.

Bejelentés nélkül távol: Bíró László tag

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
    Dr. Páczi Antal alpolgármester
    Szalai Gábor SzKB elnök
    Dr. Práczki Péter PTB elnök 
    Sahin-Tóth Jenőné pénzügyi vezető 

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr. Pácziné Félix Anna elnök: Köszönti a megjelenteket,  a bizottsági ülést 15.20 órakor 
megnyitja. Megállapítja, hogy négy bizottsági tag megjelent, a bizottság határozatképes. 

A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikót, hitelesítésre Borbás Elvira  bizottsági 
tagot kéri fel. 

Javasolja,  hogy  a  napirendet  az  alábbi  módosítással  fogadják  el:  1.Helyi  természeti 
értékeinkről  és  a  környezetvédelemről  szőlő  rendelettervezet  elkészítésének  I. 
fordulója, 2.:   Tájékoztató a leválás helyzetéről,  3. Egyebek.

Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság a jegyzőkönyv vezető és a hitelesítő 
személyére, valamint a napirendi pontokra tett javaslatot 4  igen szavazattal elfogadta.

1. Helyi  természeti  értékeinkről  és  a környezetvédelemről  szőlő  rendelettervezet   
elkészítésének I. fordulója

Dr.  Pácziné Félix  Anna bizottság elnöke: Felolvassa  a  rendelettervezet  I.  fejezetét,  és 
kérdezi a bizottság tagjait, hogy van e hozzászólás és azt a bizottság elfogadja e. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Nem kell külön külön a rendelettervezet fejezeteit felolvasni és 
elfogadtatni. A bizottságnak a rendelettervezettel kapcsolatban a véleményét kinyilvánítja és 
az  esetleges  javításokat,  javaslatokat  megteszi.  Az  I.  fejezet  2.  §-ában  számozási  hiba 
történt, ami javításra kerül. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:   Áttér a rendelettervezet II. fejezetére, mely a 
gyomnövények elleni védekezésről szól. A 4. §-al kapcsolatban kérdezi a jegyző asszonyt, 
hogy a szórólapokat   neki  kell  e  elkészíteni  vagy  a  hivatal  elkészíti, mert  már készíteni
kellene,igen sok növény pollenje kerül a levegőbe. (parlagfű, mogyoró stb.)
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Vargáné Vass Éva jegyző: A hivatal elkészíti. 

Juhász Sándor polgármester: Kéri, hogy a parlagfűről a hirdetőtáblára legyen kihelyezve 
színes kép, mert nagyon sokan nem tudják hogy néz ki, nem ismerik, nem tudják mi ellen 
kell védekezni. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A fejezet 3. § 1 bekezdése úgy szól, hogy Monorierdő község 
közigazgatási területén.... Kéri javítani, hogy Monorierdő belterületén, mert a hatáskör csak 
a belterületre terjed ki a külterületre nem.  A 4. § 2./ bekezdését javasolja kihagyni, mert a 
jegyzőnek nem adhatnak hatáskört, egyébként is magasabb szintű jogszabály tartalmazza, 
túl szabályozás lenne. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: A következő  pontja  rendelettervezetnek  az 
egészségre káros rovarok és rágcsálók irtása. Elmondja, hogy annak ellenére, hogy kevés 
állatot tartanak előfordul, hogy bejelentéssel élnek, mert feltűnnek a patkányok.   

Dzsupin Imréné tag: Sajnos némelyik porta olyan rendetlen, sok mindent felhalmoznak, 
hogy a patkányok beköltöznek. 

Szalai Gábor SzKB elnöke: Javasolja, hogy alkossanak egy határozatot, amivel kötelezik a 
lakosságot, hogy a használaton kívüli emésztő gödröket temessék be, mert a patkányoknak 
búvóhely. Nem kell megvárni, hogy elszaporodjanak, mert akkor már az önkormányzatnak 
kell a rágcsáló irtókat megrendelni, hogy a település területén az irtást végezzék el, ami igen 
sokba kerül.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi, hogy a fejezettel kapcsolatban van e 
hozzászólás, javaslat. Megállapítja, hogy nincs, áttér a III. fejezetre. Kérdezi, hogy milyen 
épített öröksége van a településnek.

Vargáné Vass Éva jegyző: A helyi építési szabályzatban, ha jól emlékszik  két feltárt terület 
szerepel.   Ez  védett,  de  ha  a  képviselő-testület  akar  teljes  vagy  részleges  védelem alá 
helyezni területeket arról dönteni kell. 

Vad Mária alpolgármester: Tudomása szerint két vagy három helyen van a településen 
avarkori ásatásnak a helye, ahol ha jól tudja bronzkori leleteket találtak.  

Vargáné Vass Éva jegyző: Mint ahogy már mondta szerepel a helyi építési szabályzatban, 
de amíg a leválás nem történik meg Monortól, addig nem tudják nevesíteni.  

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: Szeretné,  ha  egyes  fa  fajtákat  is  védetté 
nyilvánítanának, mint a vadgesztenye, tölgy, platán, juhar, szilfa és a kökényt.  

Vad Mária alpolgármester: Az őszi faültetésnél szerette volna javasolni, de elmondja itt is, 
hogy jó  lenne  a  Beton út  mellett  szilfákat  ültetni,  mivel  a  végében mind a két  oldalon 
szilfákvannak. Ki lehetne alakítani egy szép szilfasort. 
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Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Elszeretné mondani, hogy a múlt század elején
 

történt ásatások során találtak egy szenteltvíz tartót valamint két, három db követ találtak. A 
leleteket  elvitték Monorra.  A szenteltvíz  tartó a  monori  múzeumban található,  a köveket 
pedig beépítették a kis református templom falába.  Tudja, hogy a köveket már nem lehet
visszakérni, de kérdezi, hogy a szenteltvíz tartót  vissza lehet e kérni. A Bodó úr tervezi, 
hogy múzeumot  hoz létre,  úgy gondolja,  ha pár  év múlva megépül  az új  hivatal  a  régi 
hivatalból ki is lehetne alakítani. Addig van saját kápolnánk, ott lehetne tartani.

Juhász Sándor polgármester: Kéri a bizottságot, hogy ne beszéljenek múzeumról, csak 
tájházról.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke:   Rátér  a  IV.  fejezetre,  ami  az  élővilág  és 
zöldfelületek védelméről szól. A 8. § tartalmazza, hogy bizonyos szélességű utaknál hogy 
lehet fát ültetni. Ugyan ennek a paragrafusnak a 4./ pontjával kapcsolatban elmondja, hogy 
szeretné, ha a faállomány-fejlesztési tervet nem 2009. végéig hanem 2008-ban készítenék el. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző: Tájékoztatja  a  bizottságot,  hogy  2008-ban  nem  szerepel  a 
költségvetésben környezetvédelmi alap. Leghamarabb 2009-be tudják betervezni. Jelenleg 
fél évnél tartanak, mire a rendeletet elfogadják majdnem vége lesz az évnek. 

Vad Mária alpolgármester:  Elfogadja az elmondottakat a zöldterület védelme címén, de 
szeretné, ha amagántulajdonú fák kivágása szabályozva lenne. Lehessen kötelezni, hogyha a 
saját területén kivág egy fát, akkor máshol ültessen egy fát. A faültetési program keretén 
belül ajánljon fel egy fát ültetésre. Most is kivágtak három gyönyörű nagy fenyőfát. Jelenleg 
mindenki mindent kivághat.

Vargáné Vass Éva jegyző: Azt gondolja, hogy ilyen mértékben nem szabad beavatkozni a 
magántulajdonoknál. Az lehet tenni, hogy a honlapon és szórólapon meghirdetjük a Tiszta 
udvar rendes ház, szép környezet, jó közérzet programot, és hívják fel a lakosság figyelmét, 
hogy ajánljanak fel a belterületi ingatlantulajdonosok fákat, hívják fel a figyelmüket, hogy 
az 21/1970.Korm. rendelet szerint bejelentési kötelezettsége van az állampolgárnak, ha a 
közterületen ki  akarja vágni  a fát.  A kormányrendelet  kiterjed az arborétumi,  közterületi 
fákra,  közparkokra   és  az  üzemi  fásítás  fáira.  Nem  véletlen,  hogy  a  jogalkotó  nem 
terjesztette ki a jogszabályt magántulajdonú kis telkekre. A három fenyő kivágásáról nem 
tud,  de  mivel  nem  is  közterületen  vágták  ki,  nincs  bejelentési  kötelezettség.  A  fák 
valószínűleg vagy a szomszédokat zavarták, vagy a lakóingatlanban tettek kárt. Pl.: kárt tesz 
a  csatornába,  belelóg  a  légvezetékbe  vagy  a  gyökérzete  teszi  tönkre  a  lakóépületet. 
Szándékosan senkinek nem lehet kárt okozni, ezért kéri, hogy a javaslatot nagyon gondolják 
végig. Természetes az a kívánalom, hogy minél nagyobb legyen a zöld terület a településen, 
de ezt hatalmi szóval nem fogják elérni. Nem fognak tudni olyan rendeletet megalkotni, ami 
valakinek az alkotmányos vagy a tulajdonhoz való jogát ne sértené. Ezért nagyon óvatosan 
kell a kérdést kezelni. 

Vad Mária alpolgármester: Kérdezi,  hogy azzal milyen jogát sértik az állampolgárnak, 
hogy jelentse be, ha ki akar vágni egy fát. 
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Juhász  Sándor  polgármester: Vannak  törvénytudó  emberek,  akik  rögtön  arra  fognak 
hivatkozni, hogy erre őt a törvény nem kötelezi, ezért nem is fogja megtenni. 

Vad  Mária  alpolgármester: Sok  önkormányzat  rendeletét  megnézte  az  interneten  pl. 
Gyálon is olyan a rendelet, hogy be kell jelenteni az állampolgárnak, ha ki akar vágni egy 
fát. Akkor ők milyen jogszabályt sértenek.

Vargáné Vass Éva jegyző: Véleménye szerint  fölösleges az embereket  olyan szabályok 
közé  szorítani,  amit  úgy  sem  fognak  megtartani.  Csak  azért  nem  kell  megalkotni  egy 
szabályt, hogy legyen mit megszegni, legyenek tekintettel egy kicsit az állampolgárokra is. 
Ahhoz, hogy valaki egy garázst építhessen, hogy a több milliós autója ne ázzon, és egy 10 
cm-nél vastagabb akácfa pont útba van, biztosan ki fogja vágni.

Tóth  Attila  képviselő: Ha  lesz  ilyen  bejelentési  kötelezettség  és  az  állampolgár  azt 
elmulasztja,  mit  lehet  tenni.  Ő  maga  sem  örülne  annak,  ha  az  önkormányzat  a 
magánterületén rendelkezne. Ültetett   négy fát, nem tetszik, kivágja, senkinek semmi köze 
hozzá. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Ő semmit, mivel neki hatáskört nem állapíthatnak meg. Mind 
ahogy  az  a  IV.  fejezet  8.  §  4/  bekezdésében  szerepel,  faállomány-fejlesztési  tervet  kell 
készíteni, kérjék meg  a lakosságot, ha kivág egy fát, akkor ültessen helyette másikat, de ne 
hatalmi  szóval,  mert  azzal  nem  érnek  el  semmit.  Ne  érezze  a  lakos  azt,  hogy  az 
önkormányzat bele akar avatkozni a magánszférájába.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna bizottság elnöke:Az a  tapasztalata,  hogy a  lakosság  többsége 
igyekszik szépíteni a környezetét. Aki nem teszi azt hiába is köteleznék. 

Vad Mária alpolgármester: Az elmondottakat elfogadja, de megjegyzi, hogy a tűzgyújtási 
rendelet  is  egy  környezetvédelmi  rendelet.  Jelenleg  tűzgyújtási  tilalom  van,  a  tilalom 
ellenére a Holló utcában két három ember éget. Fel lehetne jelenteni őket. Erre a rendeletre 
is mondhatná az állampolgár, hogy milyen jogon szabja meg az önkormányzat, hogy mikor 
égethetnek.   A fakivágás  is  ugyan  olyan  környezetpusztító,  mert  az  oxigén  termelést 
csökkenti.

Vargáné Vass Éva jegyző: Elismeri, hogy a fák és a növények nagyon fontosak, de azt 
gondolja, hogy az 520 m2-es területre ültetett egy fa nem fog annyi oxigént termelni, mintha 
külterületen 4 hektárt ültetnének be. Az arányosságot nem szabad elfelejteni. A tűz gyújtást 
azért kell szabályozni, mert míg a fa egy helyben  marad, addig a tűzgyújtásból keletkezett 
ködszerű füst felszáll, bánt és akadályoz másokat a rendeltetésszerű tulajdon használatban. 
Szankciókkal  nem  lehet  tudatosan  nevelni  az  embereket.  Azt  gondolja,  ha  a  bizottság 
komolyan gondolja és következetes munkával végigviszi,  ha nem is azonnal, de egy két 
éven belül eredményt fog elérni. 

 
Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Már tavaly decemberben is jelezték, hogy egy 
személy, akit nem kíván megjegyezni,  utánfutóval hordja a fát és árulja. A fél falu fel van 
 háborodva. Ha valaki elmegy az ingatlanához láthatja, hogy a fél udvar fával van tele. 
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Nem tudni, hogy van  e számlaadási kötelezettsége, honnan szerezte a fát, hogy jutott hozzá. 
Hogyan lehetne ezt megállítani, szankcionálni, milyen rendeletet lehetne erre hozni

Vargáné Vass Éva jegyző: Nem kell rendeletet alkotni, mivel ott a szabálysértési törvény. 
Amennyiben valaki azt tapasztalja, hogy a másik személy nem a saját területén vág ki fát és 
azt tanúkkal is tudja bizonyítani, akkor azt a személyt fel kell jelenteni és a szabálysértési 
hatóság eljár ellene. 

Juhász Sándor polgármester:De csak akkor, ha a tulajdonos nem járult hozzá. Kérdezi a 
bizottság elnökét, ha neki az udvarán van 15 m3 fa és azt ő összevágja és elkezdi árulni,
 akkor ő azt lopta?

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Nem ő azt nem feltételezi, de a fél falu háborog, 
hogy az az illető itt ott kitermeli a fát, haza hordja, eladja. Igen is valahogy ellenőrizni kell, 
hogy hogyan jutott hozzá, és szankcionálni kell. 

Juhász Sándor polgármester: Akkor annak az illetőnek miért ne lenne joga eladni azt a fát 
ami a portáján van.

Tóth Attila képviselő: Ha neki nagyon gazos a kertje és soha nem látták őt ott kapálni, de 
az egyik napról a másikra az tiszta lesz, az bűncselekmény. Amiről beszélnek az ugyan az. 
Ha valaki a másikat megkéri, hogy van az udvarán 10 akácfa 3 ellenébe vágja ki onnan és 
szállítsa  el,  azzal  sem   ő,  sem  az  aki  kivágja   nem  követett  el  bűncselekményt.  Egy 
kategória. Arra kell odafigyelni, ha valaki olyan jellegű dologról tud, vagy sérelem éri, hogy 
a másik ember a közterületen vágja a fát, azt jelentse be a jegyző asszonynak, mert azzal 
szemben ő tud eljárni. Amennyiben magánterületen történik a dolog, akkor vagy az tegyen 
feljelentést aki észleli, vagy a tulajdonos.  Ettől többet nem lehet tenni, hiába háborog a falu.

Vad Mária alpolgármester:  Akkor Monorierdő ne legyen Monorierdő?

Tóth Attila képviselő: Attól, hogy a tulajdonos tudtával, beleegyezésével valaki kivágja a 
fát, attól még Monorierdőben marad fa. Hozzászólásával arra szeretne rámutatni, hogy az 
emberek fejében kell először rendet tenni, hogy óvják a környezetet. A fa árusítása pedig 
APEH hatáskör, mivel jövedelem keletkezik.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Megjegyzi, hogy Monorierdőn a legtöbb fát az 
1970-es és 1980-as években vágták ki, amikor a legtöbben települtek be, tehát a legtöbb fa 
kivágása nem napjainkban történik. Akácfa már szinte nincs is. 
Kérdezi, hogy van e még valami észrevétel vagy javaslat a napirendi ponttal kapcsolatban. 
Megállapítja,  hogy  nincs.  Javasolja,  hogy  2009.  végéig  faállomány-fejlesztési  tervet 
készítsenek,  ami  kerüljön  fel  az  internetre  minél  előbb,  hogy  a  tervvel  kapcsolatos 
kéréseket,  javaslatokat  figyelemmel  tudják  kísérni.  Plakátot  is  lehet  készíteni,  amin 
ismertetni lehetne a javaslatokat. 

Vargáné Vass Éva jegyző: Felhívja a bizottság figyelmét, hogy addig amíg a rendelet nem 
lép hatályba, addig nem tudnak tenni semmit, azon kívül, hogy a lakosság figyelmét
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felhívják a parlagfű irtásra. Azzal, hogy a bizottság a rendelettervezetet megbeszélte, az a 
következő nappal nem lép hatályba. 

Dr.  Pácziné Félix  Anna bizottság elnöke:  A figyelem felhívást  a  bizottság tudomásul 
vette. Következő pontja a rendelettervezetnek a környezetvédelmi alap. A 9. § (5) bekezdése 
szerint „Az Alap bevételeit környezetvédelmi célokra kell felhasználni, más célra azok még 
ideiglenesen sem vonhatók el” Az is fel van sorolva, hogy mire lehet felhasználni, és utolsó 
pontként  jelöli  meg  „A Tiszta  Udvar  Rendes  Ház” mozgalom támogatását.  Itt  szeretné 
elmondani, hogy a következő falunapon lesznek a pályázatok elbírálva és az elismerések 
odaítélve.  A díj  egy plakett,  amire  rá  lesz  írva,  hogy „Tiszta  Udvar,  Rendes  Ház,  Szép 
Környezet, Jó Közérzet”.

Borbás Elvira tag: A plakettet Abonyban fogja elkészíteni egy iparművész, a mérete 24 x
 33 cm, az ára 5 db-ig 5.000.- Ft, 5 db-tól 10 db-ig 4.000.- Ft, 8 db-ot szeretnének rendelni. 
Megmutatja a vázlatot és elmondja, hogy a végleges plaketten középen a település címere 
meg fog egyezni  az eredeti  címerrel.  A színe barna lesz.  Kérdezi,  hogy használhatják e 
címert.

Vargáné Vass Éva jegyző:  A 6/2007.(IV.26.)Kt.  rendelet  II.  fejezet  3.  §-a tartalmazza, 
hogy a megjelölt célra lehet használni a címert.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Arra kell odafigyelni, hogy a keret elég legyen.

Borbás Elvira tag: Meg lett már szavazva 90  eFt.  A plakett 32 eFt-ba kerül, 35 eFt kell az 
utalványokra és a virágokat kell kifizetni, kb. az elkülönített összeg elegendő lesz.

Dr.  Pácziné  Félix  Anna  bizottság  elnöke: A  VI.  fejezet  a  környezetvédelem 
népszerűsítésének és a környezetvédelmi információk terjesztésének módjait  tartalmazza. 
Erről már az előbbiekben esett szó, hogy az interneten, plakátokon stb. lehet terjeszteni. 
Megkérdezi,  hogy  van  e  valakinek  valami  kérdése,  mondani  valója.  Megállapítja,  hogy 
nincs.   Az  utolsó  fejezet  a  környezetvédelmi  rendelkezések  betartásának  ellenőrzésével, 
szabálysértési  rendelkezésekkel  foglalkozik.  Ezzel  kapcsolatban  lett  volna  javaslata,  de 
mivel a rendelettervezet szövege még változhat, ezért nincs értelme a szabálysértési résszel 
külön foglalkozni. Egy szabálysértési összeg szerepel, de mivel pontonként nincs lefektetve, 
hogy mik azok a szabálysértések, addig nem célszerű vele foglalkozni.

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:   Amikor  a  rendelet  végleges  szövege  kialakul,  akkor  van 
értelme, hogy a szabálysértési rendelkezések bekerüljenek. Tájékoztatja a bizottságot, hogy 
a köztisztasági, kerti és avar hulladék, a szilárd és folyékony hulladék rendeleteket egybe 
lehetett  volna  dolgozni  egy  nagy  helyi  rendeletté,  sok  helyen  így  van,  de  mivel  a 
köztisztasági      rendeletet    már     2006-ban    megalkották,     a  maradék    területeket kell 
leszabályozni.  Nagyon  fontos,  hogy  a  jelenlegi  rendelettervezet  ráépül  egy 
környezetvédelmi  programra,  amit  elkészített.  A  vízzel  kapcsolatos  programban  talált 
néhány kérdést, amit úgy gondolt, hogy még egyszer meg kell nézni. Amikor a végleges 
szövegezés  elkészül  a  bizottság  rendelkezésére  fogja  bocsátani.  Az  Országgyűlés  és  a 
Kormány határozatot hozott és megalkotta a nemzeti környezetvédelmi programot. Az első
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2002-ig a második 2008-ig szólt. Minden bizonnyal a következő 6 évben is lesz nemzeti 
környezetvédelmi  program.  A jelenlegi  alapján  megalkotják  a  helyi  környezetvédelmi 
rendeletet  és  menet  közben  lehet  módosítani.  Azt  gondolja,  hogy  nincs  sok  értelme 
környezetvédelmi program nélkül rendeletet alkotni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke:  Kérdezi, hogy van e még valami észrevétele, 
hozzászólása.  Megállapítja, hogy nincs.

Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy a megtárgyalt rendelettervezeten 
a változtatások kerüljenek átvezetésre és a   bizottsági a júniusi ülésen ismét tárgyalja 
meg.
A bizottság 4  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

             MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

16/2008.(05.20.) EKB
       határozata

 A helyi szintű környezetvédelmi szabályokról

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság   javasolja,  hogy  a   megtárgyalt 
rendelettervezeten  a  változtatások  kerüljenek  átvezetésre  és  a  bizottság  a  júniusi  ülésen 
ismét tárgyalja meg.

Határidő:  2008. júniusi  soros ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna EKB Elnök
   

2. Tájékoztató a leválás helyzetéről

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Megkéri a polgármester urat, hogy a leválással 
kapcsolatban tájékoztassa a bizottságot.

Juhász  Sándor  polgármester: Az  írásos  anyagot  nem  szeretné  felolvasni.  Elkívánja 
mondani,  hogy  a  meg  nem  valósult  csatornaberuházással  kapcsolatban  a  héten  még 
tárgyalnak. Az előző bizottságnak is javasolta azt, hogy a bizottság azokat a határozatokat 
melyeket a testület a leválással kapcsolatban hozott fogadja el  és amennyiben mód van rá, 
azon ne változtasson.

 
Dr. Pácziné Félix Anna  szavazásra bocsátja azt, hogy  a bizottság javasolja az eddig 
hozott testületi döntéseket ne módosítsa, tartsa fenn az eredeti követeléseket. 
A bizottság 4  igen szavazattal az alábbi   határozatot hozza.

             MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

17/2008.(05.20.) EKB
       határozata

  A leválással kapcsolatban
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Az Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottság  javasolja a képviselő-testületnek, hogy az 
eddig hozott testületi döntéseket ne módosítsa, tartsa fenn az eredeti követeléseket. 

Határidő: 2008. májusi   soros ülés
Felelős: Dr. Pácziné Félix Anna EKB Elnök

3. Egyebek

Dr Pácziné  Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi, hogy a fogorvossal milyen szerződést 
sikerült kötni. 

Juhász Sándor polgármester: A doktornő még nem jelzett  vissza annak ellenére,  hogy 
telefonon hívta. Ami módosítást kért a szerződésben azt a jegyzőasszonnyal teljesítették, de 
még nem jelentkezett.

Vargáné Vass  Éva jegyző: A módosítás  azt  tartalmazza,  hogy ha önhibáján  kívül  nem 
rendelkezik rendelővel.

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Másik kérdése,  hogy a kb. januárba hozatott 
sóderből melyik utak lettek rendbe téve, mivel méterbe meg lett határozva, hogy hol lesz 
felhasználva. 

Juhász Sándor polgármester:  Egyenlőre  még csak egy utca  készült  el  a  Szellő  utca. 
Sajnos a tervezettnél több lett felhasználva a felmart aszfaltból, így a megmaradt mennyiség 
nem lesz elég a tervek megvalósítására. Meg fogja nézni, hogy az útfelújítási alapból még 
mennyi  maradt  és  akkor,ha  van  rá  lehetőség,  akkor  3  fuvar  sódert  és  2  fuvar  felmart 
aszfaltot fog hozatni, hogy a felírt utcákban a javítások megtörténjenek. 

Dr.  Pácziné  Félix  Anna bizottság elnöke:  Arról  az  utcáról  nem volt  szó   és  az  teljes 
mértékben meg lett csinálva, nemcsak bizonyos helyeken javítva.

Vad Mária alpolgármester:    A jegyzőkönyvi kivonat alapján a Tölgyfa utca, Csalogány 
utca 20 fm, Tulipán utca középen kb. 10 fm, Medve utca, Nyár utca, Zsombék utca  kb. 50 
fm, Fácán utca Szabadság utcától a Nyárfa utcáig, Nap utca  a Szabadság utcától kb. 100 
fm, Csillag utca, Nyárfa utca Pacsirta utca között Rakéta utca 9 szám előtt kb. 30 fm, Bodza 
utca, Kökény utcától a Fűzfa utcáig kb 100 fm, Vadász és a Kökény utca kb 100 fm, Holló 
utca,  Gólya  utca  a  Szabadság  utcáig.  A Szellő  utcánál  a  lakosok  –  Bozsik  Mihályék  – 
bevállalták,  hogy  megcsinálják  saját  költségen,  ezzel  szemben  az  az  utca  lett  végig 
megcsinálva.

Juhász Sándor polgármester: Nem. Ők bevállalták a gépköltséget, de az anyagot nem.
 Tény, hogy az az utca valóban nagyon jól sikerült, mert alappal rendelkezik, ott már csak 
annyi a teendő, hogy aszfaltot kell ráteríteni.

Vad Mária alpolgármester:Erről nem volt szó. A polgármester úr azt mondta akkor, hogy 
csak töltő sóderrel tud segíteni az önkormányzat.
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Juhász Sándor polgármester: Pontosan azzal segítettek.

Vad Mária alpolgármester: Az a sárga? Egyébként a testületin csak 20 m-ről volt szó, és 
406 m lett megcsinálva. Más utcák pedig elmaradtak.

Juhász  Sándor polgármester: A többi  utca  sem  fog  elmaradni,  amit  beütemeztek  azt 
megpróbálják teljesíteni.

Szalai Gábor SzKB elnöke: Azért azt figyelembe kell venni, hogy lakossági összefogással 
készült  el  a  Szellő  utca  és  sajnálatos,  hogy  az  olyan  utcákban  ahol  hasonló  problémák 
vannak egy lakó sem állt össze, hogy az utcát megcsinálják. 
Kéréssel fordul a bizottsághoz, hogy a kisebbség területe már megint tele van szeméttel.
Olyan hangok vannak, hogy a kisebbségnek miért nem biztosítanak kukákat, szerződést kell 
kötni  velük.  A másik  nagy  probléma,  hogy  lovaskocsikkal  összeszedik  a  sittet  és  mást 
szemetet és a Cinka Panna területén leborítják, már tele van az is szeméttel. Jó lenne ezeket 
az embereket elkapni és megbüntetni. Tudja, hogy nem fizetnék ki a bírságot, de akkor be 
kell őket fogni közcélú munkára. Ebben az ügyben sürgősen lépni kell.

Juhász Sándor polgármester: Kérdezi a jelenlévőktől, mint képviselőktől, hogy ők miért 
nem figyelmeztetik a szemetelőket. Miért kell ilyesmit elmondani a polgármesternek és a
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 jegyzőnek? A képviselőknek ugyan úgy kötelessége a rendtartás, nem csak a polgármesteré 
és a közterület felügyelőé. Ha Ö ilyet lát, odamegy és szól.

Borbás Elvira tag: Szólnak. Jó példa, hogy szemétszedéskor a polgármester vezetésével 
saját kezűleg szedték össze azon a területen a szemetet és már megint tele van szeméttel 
minden. Kérdezi, hogy mit lehet tenni, nem lehet-e azokat az embereket megbüntetni. 

Dr. Pácziné Félix Anna bizottság elnöke: Kérdezi, hogy az egyebekkel kapcsolatban van e 
valami javaslat, hozzászólás. Megállapítja, hogy nincs az ülést 16.50 órakor bezárja. 

K.m.f.

Dr. Pácziné Félix Anna     Borbás Elvira
bizottság elnöke   jkv. hitelesítője

    
           Kifutné Szerencsi Ildikó

jegyzőkönyvvezető


